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PROTOKÓŁ III/2016  

Z  ZEBRANIA SPRAWOZDAWCZO –  WYNORCZEGO 

  Z MIESZKAŃCAMI  

SOŁECTWA CHROŚNA    

11 KWIETNIA 2016 ROKU  

 

S. Olejniczak - przewodnicząca Rady Sołeckiej otworzyła zebranie z mieszkańcami.  

W I terminie brak kworum. II termin zaplanowano o godzinie 17
15

. 

Stwierdzono kworum. W zebraniu uczestniczyło 37 osób. 

- lista obecności załącznik nr 1   

 

C. Ball – Dyrektor WUM – przedstawił zebranym informacje dot. Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej. Rozdał zebranym ulotki. 

 

Ad. 1. 

S. Olejniczak – przedstawiła sprawozdanie z działalności rady sołeckiej za 2015 rok 

stanowiący zał. do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 2. 

S. Olejniczak – zwróciła się z prośbą o zgłaszanie kandydatur do pracy w Komisji 

Skrutacyjnej. Przypomniała, że osoby wyznaczone do Komisji Skrutacyjnej nie mogą 

kandydować na Sołtysa.  

Do pracy w Komisji Skrutacyjnej zgłoszono: 

1. p. Annę Cichą – wyraziła zgodę, 

2. p. Małgorzatę Mućko – wyraziła zgodę, 

3. p. Janusza Kołodziejskiego – wyraził zgodę. 

 

S. Olejniczak – Kto jest za zamknięciem listy kandydatów ? 

Wszyscy – za. 

 

S. Olejniczak – prośba o zgłaszanie kandydatur na Sołtysa Sołectwa Chrośna 

 

Mieszkańcy zgłosili: 

1. p. Marka Łukaszewskiego – wyraził zgodę, 

2. p. Izabellę Paczkowską – nie wyraziła zgody, 

3. p. Mariolę Kostecką – nie wyraziła zgody. 
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S. Olejniczak – Kto jest za zamknięciem listy kandydatów ? 

36 głosów – za, przy 

1 głosie – wstrzymującym się 

 

Komisja Skrutacyjna rozpoczęła prace (rozdała karty do głosowania, przeprowadziła wybory, 

przeliczyła oddane głosy). 

 

A. Cicha – odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej. W wyniku tajnego głosowania Sołtysem 

Sołectwa Chrośna został wybrany Pan Marek Łukaszewski. 

 

Pani Burmistrz T. Substyk, dotychczasowy Sołtys Pani Barbara Dolińska oraz 

Przewodnicząca Rady Sołeckiej, Radny Dariusz Chojnacki pogratulowali nowo wybranemu 

Sołtysowi.    

 

B. Dolińska – podziękowała mieszkańcom za 17 letnią pracę w roli Sołtysa. Przekazała 

symbolicznie tabliczkę „Sołtys” nowo wybranemu Sołtysowi oraz kronikę sołectwa, którą 

prowadziła przez cały okres pełnienia funkcji sołtysa.  

Podziękowania za pracę złożyła Pani Burmistrz MiG oraz Rada Sołecka.  

 

S. Olejniczak – zaproponowała aby wybory uzupełniające do Rady Sołeckiej przeprowadziła 

Komisja Skrutacyjna w tym samym składzie co przy wyborach na Sołtysa. 

 

Wszyscy jednogłośnie przyjęli propozycję. 

 

S. Olejniczak – w związku z rezygnacją Pana B. Grala z członkostwa w Radzie Sołeckiej 

zachodzi konieczność uzupełnienia składu Rady. Zaproponowała zgłaszanie kandydatur na 

członka do Rady Sołeckiej. 

Zgłoszono następujące osoby: 

1. p. Marka Gralaka – wyraził zgodę, 

2. Mariolę Kostecką – wyraziła zgodę. 

 

S. Olejniczak – Kto jest za zamknięciem listy kandydatur ? 

Wszyscy – za.  
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Komisja Skrutacyjna rozpoczęła prace (rozdała karty do głosowania, przeprowadziła wybory, 

przeliczyła oddane głosy). 

 

A. Cicha – odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej. W wyniku tajnego głosowania na 

członka do Rady Sołeckiej został wybrany Pan Marek Gralak. 

 

 Ad. 3. 

A. Filipiak – Kierownik sekcji świadczeń rodzinnych i spraw alimentacyjnych,  

program "Rodzina 500 plus" ruszył w całej Polsce od 01 kwietnia tego roku. Ustawa o 

pomocy państwa w wychowywaniu dzieci wprowadza w życie program "Rodzina 500 plus", 

w ramach którego rodzice będą otrzymywać świadczenie wychowawcze w wysokości 500 zł 

co miesiąc na drugie i kolejne dziecko niezależnie od dochodu. Rodziny, w których dochód 

nie przekracza 800 zł netto na osobę lub 1200 zł netto (w rodzinach wychowujących 

niepełnosprawne dziecko) - otrzymają je również na pierwsze lub jedyne dziecko. Rokiem 

bazowym do ustalenia sytuacji dochodowej rodziny jest rok 2014 wraz ze zmianami, które 

zaszły w dochodzie rodziny po roku 2014. Z pomocy skorzystają rodzice oraz opiekunowie 

dzieci do ukończenia przez nie 18 lat. O wsparcie ubiegać będą mogli się także samotni 

rodzice, rodziny patchworkowe oraz rodziny zastępcze, rodzinne domy dziecka oraz placówki 

opiekuńczo-wychowawcze typu rodzinnego. Program wystartował 1 kwietnia br. Pierwsze 

świadczenia wychowawcze zostaną przyznane na okres od dnia wejścia w życie ustawy do 

dnia 30 września 2017 r. Jeśli osoba złoży wniosek w terminie trzech miesięcy od dnia 

wejścia w życie ustawy, tj. od 1 kwietnia do 1 lipca 2016 r., to świadczenia wychowawcze 

zostanie przyznane i wypłacone z wyrównaniem począwszy od dnia wejścia w życie ustawy, 

czyli od 1 kwietnia 2016 r. Natomiast w przypadku złożenia wniosku po upływie trzech 

miesięcy od dnia wejścia w życie ustawy (tj. po 1 lipca 2016 r.), prawo do świadczenie 

zostanie przyznane i wypłacone począwszy od miesiąca, w którym wpłynął wniosek z 

prawidłowo wypełnionymi dokumentami. W przypadku ubiegania się o przyznanie 

świadczenia na drugie i każde kolejne dziecko do wniosku należy dołączyć: kserokopię aktów 

urodzenia dzieci, kserokopię dowodu osobistego, nr rachunku bankowego, na który będą 

przekazywane świadczenia. W przypadku ubiegania się o przyznanie świadczenia na pierwsze 

dziecko do wniosku obok w/w dokumentów należy dołączyć : oświadczenia dokumentujące 

wysokość innych dokumentów niż dochody podlegające opodatkowaniu podatkiem 

dochodowym od osób fizycznych, oświadczenie o deklarowanych dochodach osiąganych 

przez osoby podlegające przepisom o zryczałtowanym podatku dochodowym, od niektórych 

przychodów osiąganych przez osoby fizyczne, w przypadku utraty dochodu lub uzyskania 
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dochodu – dokumenty potwierdzające ich utratę lub uzyskanie oraz ich wysokość, orzeczenie 

o niepełnosprawności, zaświadczenie lub oświadczenie dokumentujące wielkość 

gospodarstwa  rolnego ( chodzi tu o ilość hektarów przeliczeniowych). 

Świadczenie będzie przysługiwało do ukończenia przez dziecko 18 lat. Jeśli w rodzinie jest 

kilkoro dzieci, ale tylko jedno ma poniżej 18 lat, to rodzina będzie traktowana z jednym 

dzieckiem - otrzyma świadczenie, jeśli będzie mieć odpowiedni dochód. Przy obliczaniu 

dochodu na osobę w rodzinie będzie natomiast wliczane dziecko do 25. roku życia, które 

pozostaje na utrzymaniu rodziców. W tej sytuacji uwzględniane będą również dzieci, które 

ukończyły 25. rok życia, ale legitymują się orzeczeniem o znacznym stopniu 

niepełnosprawności i przysługuje im świadczenie pielęgnacyjne, specjalny zasiłek opiekuńczy 

lub zasiłek dla opiekuna. 

Sekcja świadczeń rodzinnych, spraw alimentacyjnych oraz świadczeń wychowawczych  

tel. kontaktowy 666 385 070 oraz 668 378 856. 

Na dzień 11 kwietnia br. złożono 665 wniosków, w tym 131 wniosków elektronicznie. 

Ad. 4  

T. Substyk - Burmistrz MiG – dochody budżetu na 2016 rok ustalone zostały w kwocie 

77.111.083,89 zł, w tym dochody bieżące kwocie 56.816.359,89 zł, dochody majątkowe 

kwocie 20.294.724,00 zł.  

Natomiast wydatki budżetu na 2016 rok ustalono w wysokości 70.882.187,89 zł, w tym 

wydatki bieżące w wysokości 56.492.435,89 zł i wydatki majątkowe w wysokości 

14.389.752,00 zł. 

 

Inwestycje w 2016 r.: 

Na ukończeniu jest budowa Punktu Obsługi Pasażera wraz z przebudową peronów, ich 

zadaszeniem, podjazd dla autobusów, busów w ramach projektu Szybkiej Kolei 

Metropolitalnej w bydgosko – toruńskim obszarze metropolitalnym BIT – CITY, winda dla 

niepełnosprawnych, toalety.    

- na ukończeniu jest również rekultywacja terenów przemysłowych po PP Nasycalnia 

Podkładów Kolejowych (75% dofinansowania z UE) 

- zakończono modernizację Soleckiego Centrum Kultury – do wyposażenia pozostały 

siedziska. Czekamy na rozstrzygnięcie konkursu ogłoszonego przez Ministra Kultury  

i Dziedzictwa Narodowego na doposażenie centrów kultury. Gmina złożyła wniosek  

o dofinansowanie w wysokości 1 mln zł. Konkurs ogłoszony przez Ministra przewiduje 
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dofinansowanie w wysokości 8 mln zł. Jeśli nie uda się teraz otrzymać dofinansowania, to 

będziemy próbować we wrześniu, 

- przystępujemy do opracowania dokumentacji na modernizację świetlicy „Jagódka” w Soł. 

Kujawska oraz świetlicy w Przyłubiu, 

- opracowujemy projekt rewitalizacji Placu Jana Pawła II przy współudziale studentów z UTP 

z Bydgoszczy, 

- w sprawie przeprawy promowej – odbyły się konsultacje społeczne, dotyczące układu 

drogowego dojazdu do planowanej przeprawy promowej. Są trzy warianty rozwiązań. Układ 

drogowy projektowany jest przez firmę „Trasa” z Poznania,  

- w ramach ZIT planujemy budowę i połączenie ścieżek rowerowych m.in. prowadzącą  

z Otorowa do Solca (ul. Bydgoską, P. Skargi, 22 Lipca do wiaduktu) oraz z Przyłubia do 

Solca, 

- w ramach inicjatyw lokalnych zostanie przebudowana ul. Cicha, 

- planujemy zaadoptować budynek przy ul. Kościuszki 12 na cele edukacyjne, Szkoła 

Muzyczna prawdopodobnie zostanie przeniesiona do budynku po ZSOiZ przy ul. 23 Stycznia 

13, 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza – 15 kwietnia br. o godz. 13 odbędzie się spotkanie  

z Radnymi RM w celu przedstawienia projektu uchwały RM dotyczącego wyznaczenia 

obszaru rewitalizacji. Natomiast konsultacje społeczne dla mieszkańców odbędą się 

prawdopodobnie od 23 kwietnia br. i potrwają 30 dni. Zachęciła do udziału w konsultacjach 

(ankiety będą dostępne w wersji papierowej oraz elektronicznej na stronie internetowej 

Gminy oraz na stronie BIP). 

W ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Gmina opracowała 40 kart 

projektowych m.in. dot. zadań inwestycyjnych i tzw. zadań „miękkich” tj.: 

- termomodernizację budynków,  

- rewitalizację obszarów zdegradowanych, 

- budowa ścieżek rowerowych na terenie Gminy, 

- stacje rowerowe, 

- zagospodarowanie terenów zielonych m.in. naprzeciwko Punktu Obsługi Pasażerów, 

- modernizacja świetlic wiejskich, wyposażenie oraz zagospodarowanie terenów wokół 

świetlic, 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG - trwają konsultacje społeczne w sprawie utworzenia przez 

Gminę Solec Kujawski z Miastem Bydgoszcz i innymi gminami z regionu związku 

metropolitalnego zw. „Metropolią  Bydgoszcz”. Zachęciła mieszkańców gminy do wzięcia 
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udziału w konsultacjach w sprawie utworzenia „Metropolii Bydgoszcz”(ankiety zostały 

wyłożone do wglądu, można wyrazić swoją opinie również przez internet na stronie 

internetowej naszej Gminy oraz BIP). Taką możliwość przewiduje ustawa z dnia 9 

października 2015 r. o związkach metropolitalnych. Przedstawiciele Miasta Bydgoszczy 

przedłożyli koncepcję  wystąpienia przez Radę Miasta Bydgoszczy do Rady Ministrów RP z 

wnioskiem o utworzenie związku metropolitalnego. Miasto Bydgoszcz, jako największe 

miasto w województwie kujawsko - pomorskim, spełniające jednocześnie ustawowe wymogi 

do  utworzenia wraz z innymi gminami związku metropolitalnego, zamierza wspólnie z tymi  

gminami, wnioskować o utworzenie takiego związku, z zakresem działania obejmującym  

zadania określone przez art. 12 ustawy, w trybie art. 6 ust. 1 w związku z art. 4 ust. 1 pkt 2 

ustawy z dnia 9 października 2015 r. o związkach metropolitalnych. Do zadań tych należą  

zadania publiczne w zakresie: kształtowania ładu przestrzennego, rozwoju obszaru związku,  

publicznego transportu zbiorowego na obszarze związku, współdziałania w ustalaniu  

przebiegu dróg krajowych i wojewódzkich na obszarze związku, promocji obszaru 

metropolitalnego. Na podstawie porozumień związek może także realizować zadania 

publiczne należące do zakresu działania gminy, powiatu lub samorządu województwa lub 

koordynować realizację tych zadań oraz należące do zakresu działania administracji rządowej.  

Opinia, o której mowa w art. 7 ust. 1 pkt 1 ustawy o związkach metropolitalnych zostanie 

wyrażona przez Radę Miejską w Solcu Kujawskim, po przeprowadzeniu konsultacji z 

mieszkańcami Gminy Solc Kujawski. Celem umożliwienia rozpoczęcia prac 

przygotowawczych  nad wnioskiem do Rady Ministrów o utworzenie związku 

metropolitalnego, zachodzi potrzeba wyrażenia wstępnego stanowiska przez Radę Miejską  

w Solcu Kujawskim o woli utworzenia oraz przystąpienia do takiego związku. Gminy 

wchodzące w skład metropolii będą zobowiązane do odprowadzania składki w wysokości 4% 

kwoty otrzymywanej przez nie z budżetu państwa w postaci odpisu z podatku PIT. Dodała, że 

Radni Rady Miejskiej podczas XIII sesji RM w dniu 22 stycznia br. przyjęli uchwałę 

wyrażającą wstępne pozytywne stanowisko o utworzeniu z Miastem  Bydgoszcz oraz innymi 

gminami z regionu związku metropolitalnego, zwanego dalej „Metropolią Bydgoszcz”. 

Ustawa o związkach wiele spraw nie precyzuje m.in. dot. zasad finansowania, realizacji 

zadań, rozliczania Gmin, możliwości wystąpienia ze związku metropolitalnego. Nie ma 

statutu związku, który określałby zasady funkcjonowania. Mamy za małą wiedzę na ten 

temat, żeby przedłożyć projekt uchwały o przystąpieniu do związku metropolitarnego Radzie 

Miejskiej.  

 

Ad. 6 

p. K. Siwek – kiedy zostanie naprawiona wiata przystankowa ? 
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Czy będzie przystanek autobusowy przy świetlicy ? 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – firma, która na zlecenie Gminy naprawia wiaty ma pewne 

opóźnienia. Zgłoszenie dostali, niebawem powinny zostać naprawione.  

Co do przystanku przy świetlicy, to sprawę tę prowadzi Starostwo Powiatowe. Nie mamy 

jeszcze ostatecznej decyzji w tej sprawie. Jednak dopóki nie zakończona zostanie trwałość 

projektu dot. budowy drogi w Chrośnie, to przystanek nie ma szansy powstać.  

 

p. Gralak – kiedy zostanie wyrównana droga gminna gruntowa prowadząca m.in. do jego 

posesji ? Droga jest niszczona przez maszyny rolnicze. Poza tym na pewnym odcinku jest 

poszerzona, a na kolejnym ulega zwężeniu.  

 

S. Olejniczak – przy drodze tej rośnie wierzba, którą należałoby wyciąć i wyrównać drogę na 

tym odcinku. Dodała, że ta wierzba była już wcześniej oceniana przez przedstawicieli WUM 

do wycinki.   

 

C. Ball – Dyrektor WUM – drogi gminne są na bieżąco równane. Sprawdzimy tę drogę oraz 

czy dostaniemy zgodę na wycinkę drzewa. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – dopóki nie zostaną wykonane plany zagospodarowania 

przestrzennego dla sołectwa to nie powinny być utwardzane żadne drogi. Na ukończeniu jest 

zagospodarowanie terenów przy świetlicy, następne będą wykonywane sukcesywnie.  

 

p. Sielski – zrobiono błąd przy wytyczeniu trasy przez Gminę. Nie zawiadomiono właścicieli 

gruntów kiedy równano drogi.  

 

p. Paczkowski – Czy orzech rosnący na terenie jego posesji wymaga zgody na wycinkę ? 

Zdania są podzielone, jedne Gminy wymagają zgody inne nie.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM - lepiej złożyć wniosek do Gminy o pozwolenie na wycinkę.  

 

S. Olejniczak – zgłosiła sprawę dot. długo palących się lamp ulicznych w godzinach 

porannych. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – należy sprawdzić zegar astronomiczny – sprawa zostanie 

zgłoszona do wykonawcy konserwacji oświetlenia. 
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p. Mućko – Czy do Gminy wpłynęło ostatnio pismo dot. wydania warunków zabudowy na 

rozbudowę hotelu we wsi Chrośna ?  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – odpowiedziała, że nic jej nie wiadomo w tym temacie. 

Zagospodarowujemy teren przy świetlicy, w przyszłości plan zagospodarowania 

przestrzennego obejmie budowę szkoły, placu zabaw oraz pod zabudowę jednorodzinną.  

 

p. Ignaszewska – czy zostanie utworzona świetlica dla dzieci najmłodszych w SP NR 4 ? 

Nie było agitacji ze strony Burmistrza w celu zachęcenia rodziców do posłania dzieci 6 – 

letnich do szkoły.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – rozmowy z rodzicami były prowadzone przez pracowników 

urzędu oraz dyrektorów szkół. Jednak większość rodziców, tych pracujących chce zostawić 6 

– latków, ponieważ w przedszkolu mają one zapewnioną 10 – godzinną opiekę.  

Po 15 kwietnia br. będziemy mieli szczegółowy obraz sytuacji naboru do klas I szkoły 

podstawowej. Trwa postępowanie rekrutacyjne w wyniku, którego ustalona zostanie lista 

dzieci przyjętych do przedszkola i prawdopodobnie celem zabezpieczenia miejsc dla 4, 5 i 6 

latków zabraknie miejsc dla 3 – latków.  

 

Przewodnicząca zebrania S. Olejniczak podziękowała wszystkim i zamknęła obrady  

o godzinie 19
15

.  

 

                                                             Przewodnicząca Rady Sołeckiej   

                                                           Sylwia Olejniczak 

 

Protokołowała          

Katarzyna Ciudzińska            


